
Protokół Nr 46/2023 

z posiedzenia Komisji Samorządu, Rozwoju Gospodarczego i Przeciwdziałania Bezrobociu 

Rady Powiatu w Kielcach oraz Komisji Rolnictwa, Leśnictwa Gospodarki Gruntami 

i Ochrony Środowiska Rady Powiatu z dnia 27.10.2023 r. w sali nr 335 Starostwa 

Powiatowego w Kielcach o godz. 13.00. 

W posiedzeniu uczestniczyło 10 członków Komisji Samorządu, Rozwoju Gospodarczego 

i Przeciwdziałania Bezrobociu Rady Powiatu w Kielcach i Komisji Rolnictwa, Leśnictwa 

Gospodarki Gruntami i Ochrony Środowiska Rady Powiatu. (lista obecności w załączeniu ). 

Ponadto na obrady przybyli również; 

- członek Zarządu Powiatu w Kielcach Mariusz Ściana 
- Skarbnik Powiatu Anna Moskwa 
- Dyrektor PUP w Kielcach Magdalena Karwat-Kasińska 
- dyrektor Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zenon Pedrycz 

Przewodniczący Komisji Zenon Janus zwróciła się z pytaniem do radnych, czy zgłaszają uwagi 

do porządku obrad przekazanego wraz z zaproszeniem na posiedzenie. 

Komisja przystąpiła do obrad według poniższego porządku: 

1. Omówienie projektów materiałów i projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu 

w Kielcach (zgodnie z porządkiem obrad sesji). 

2.  Sprawy różne. 

Do pkt 1 

Omówienie projektów materiałów i projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu 

w Kielcach (zgodnie z porządkiem obrad sesji). 

Informacja Zarządu Powiatu w Kielcach dla Radnych Powiatu w Kielcach z przebiegu rokowań 

w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Powiatu Kieleckiego. 
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Radni: Zenon Janus, Anna Kosmala i Krzysztof Soboń dopytywali o przebieg rokowań w sprawie 
nabycia nieruchomości na terenie gminy Łagów na rzecz Powiatu Kieleckiego pod inwestycję, 
która jest tam zaplanowana. Chodzi o budowę 3 domów z przeznaczeniem na placówki 
opiekuńczo - wychowawcze typu rodzinnego. Gmina Łagów bezpłatnie przekazała na ten cel 
działkę. 

Informacji w tej sprawie udzielał radnym członek Zarządu Powiatu w Kielcach Mariusz Ściana. 
Na skutek błędnie przygotowanej mapy do celów projektowych inwestycja polegająca na 
budowie domów dla dzieci została zaprojektowana częściowo na sąsiedniej nieruchomości. 
Wykonawca nie poczuwa się do błędu chociaż wykonanie mapy do celów projektowych było 
po stronie projektanta, który zlecił to wskazanemu przez siebie geodecie. Sprawa pewnie 
trafiłaby do sądu, ale przypuszczamy, że mogłaby toczyć się zbyt długo, nie wiadomo też 
z jakim skutkiem, co w efekcie mogłoby wiązać się z niezrealizowaniem tej inwestycji. Trzeba 
by było też zwrócić środki, które pozyskaliśmy z Rządowego Funduszu Polski Ład w kwocie 4 
min zł. Projekt jest gotowy wraz z pozwoleniem na budowę jednak powiat nie jest jego 
właścicielem, ponieważ nie zapłacił za wadliwą dokumentację. Wykonawca uważa inaczej, 
dlatego sprawę może rozstrzygnąć sąd, jednak wymaga to czasu. W tej sytuacji Zarząd Powiatu 
chce nabyć nieruchomość pod inwestycję, by nie zwlekać z jej realizacją. Jakiś czas temu 
pojawiła się oferta nieruchomości. Udało się nam wynegocjować działkę za 280 tys. zł. 
Pierwotnie cena była dużo wyższa. Jesteśmy po wstępnej akceptacji, bo wiadomo, że to Rada 
Powiatu może wyrazić zgodę na zakup tej nieruchomości. Mamy zabezpieczone na ten cel 
pieniądze, gdyż w tym projekcie jest zawarty zakup nieruchomości i budowa. Ta kwota mieści 
w budżecie tego zadania. 

Odpowiadając na pytania radnych dotyczące finansowania inwestycji w Łagowie skarbnik 
powiatu Anna Moskwa poinformowała, że wartość zadania wynosi w sumie 4 min zł. Zgodnie 
z harmonogramem prac rozpisanym na 3 lata, w tym roku przewidziane jest wydatkowanie w 
kwocie 500 tys zł. Inwestycja powinna zakończyć się do 2025 roku. Jeżeli środki zaplanowane 
na ten rok, zgodnie z harmonogramem, który założył wydział strategii przy realizacji tego 
zadania, nie zostaną spożytkowane to musimy je przesunąć na przyszły rok. Nic nie 
przepadnie. 

Radni nie zgłosili uwag do ww. materiałów zaopiniowali je pozytywnie. 

Do pkt 2 

Sprawy różne. 

dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kielcach Magdalena Karwat- Kasińska odpowiadała na 
pytania radnych dotyczące sytuacji na rynku pracy. 

Radny Zenon Janus dopytywał o aktualną stopę bezrobocia. - Dyrektor PUP w Kielcach 
Magdalena Karwat-Kasińska 
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Mamy 4 tysiące 389 osób bezrobotnych, a 1500 osób z prawem do zasiłku. Według aktualnych 
danym stopa bezrobocie w województwie świętokrzyskim wynosi 7,6 %, a w powiecie 
kieleckim 6,7 % . 

Z kolei radni Anna Kosmala i Krzysztof Soboń pytali o dofinansowanie wniosków między innymi 
na rozpoczęcie działalności gospodarczej. 

Dyrektor PUP w Kielcach Magdalena Karwat-Kasińska organizujemy w gminach spotkania dla 
pracodawców i osób bezrobotnych, po to by przedstawiać im informacje na temat aktywnych 
form wsparcia. Pracownicy merytoryczni sprawdzają wnioski pod kątem formalnym. Później 
taki wniosek trafia na komisję, która go ocenia. Pomimo, że otrzymaliśmy prawie 7 min złotych 
środków to musieliśmy ograniczyć wydatkowanie ze względu na to, że musimy spełnić 
wskaźnik efektywności. W tej sytuacji w tym roku mogłam przyznać dofinansowanie tylko do 
60 działalności gospodarczych. 

Radny Kamil Piasecki dopytywał z kolei o wyłączenie PUP ze stosowania systemu identyfikacji 
wizualnej powiatu kieleckiego. 

Dyrektor PUP w Kielcach Magdalena Karwat-Kasińska chodzi o księgę znaków. Ministerstwo 
Rodziny i Polityki Społecznej przysłało nam wytyczne dotyczące stosowania znaku Powiatowego 
Urzędu Pracy w Kielcach. Wystosowaliśmy pismo do starostwa w tej sprawie, które ma swoją księgę 
znaków. 

Radny Krzysztof Soboń dopytywał o to, czy gminy, które skorzystały z dofinansowania za zakup 
drzewek miododajnych, muszą udokumentować fotograficznie działkę, na której posadziły 
drzewka przyjazne owadom i podać jej numer. 

dyrektor Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zenon Pedrycz, są to identyfikowane 
działki, jest zawarta umowa i gminy muszą się później rozliczyć, dlatego takie 
udokumentowanie jest potrzebne. 

Radny Soboń pytał też o możliwość wsparcia pszczelarzy z budżetu powiatu dofinansowaniem 
do węzy pszczelej. 

dyrektor Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zenon Pedrycz Wciąż obserwujemy 
duże zainteresowanie gmin dofinansowaniem do zakupu drzewek miododajnych. Na ten cel 
przeznaczamy 45 tysięcy złotych. Skala dofinansowania do węzy pszczelej byłaby dużo wyższa 

Protokół sporządziła: 

Przewodniczący Komisji 

Anna Kosmala 
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